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بازیگر ســریال »زخم کاری« گفت: اساسا 
ما به عنوان بازیگر به دنبال این هســتیم که 
بیشتر دیده شویم و دوست نداریم کاری انجام 
دهیم و برای آن زحمت بکشــیم که تماشگر 

نداشته باشد و دیده نشویم.
کاظم هژیــرآزاد در گفت وگو با ایرنا و در 
توضیح فعالیت های متاخر خود بیان کرد: این 
روزها مشغول کاری برای علی غفاری هستم 
که به لحاظ زمانی مرتبط با پایان دوران قجر 
و اوایل سردار سپه است. در این سریال نقش 
مشــاور ولیعهد را بازی می کنم که نسبت به 

کارهای قبلی ام متفاوت است.

بازیگر فیلم ســینمایی آبادانی ها )کیانوش 
عیاری ۱۳۷۱( ادامه داد: ســریالی با داستانی 
عاشــقانه به نام رحیل بــه معنی کوچ که در 
آن مرحلــه زمانی از تاریخ ایــران اتفاق می 
افتد؛ یعنی زمانی که احمدشــاه فرار کرده و 
به فرانسه رفته است و ولیعهد می خواهد تاج 

گذاری کند اما نمی تواند.
وی در توضیــح لوکیشــن ایــن مجموعه 
تلویزیونی بیان کرد: این ســریال در مهرآباد 
جنوبــی فیلمبرداری می شــود دقیقا همان 
جایی که ســریال جیران فیلمبرداری شــده 
چــون دکورها همان مایه های جیران را دارد 

و عمده فضاهای داخلــی و درونی و اندرونی 
ها در این فضا فیلمبرداری شــده اما سکانس 
های بیرونی و خارجی ها در کاخ گلســتان و 

سعدآباد فیلمبرداری شده است.
بازیگر فیلم ســینمایی به نام پدر )ابراهیم 
حاتمی کیــا ۱۳۸۴( تصریح کرد: رحیل برای 
شبکه ۳ سیما اســت، عمده کار آن به اتمام 
رســیده و فیلمبرداری آن اواخر خرداد تمام 

می شود.
هژیرآزاد در پاسخ به این پرسش که کدام 
ژانر قصه را برای بازی دوست دارد، بیان کرد: 
نمی توانم جوابی قطعی به این ســوال بدهم 
چون من انتخاب نمی کنم و انتخاب می شوم 
و برایم ژانر فرق ندارد؛ ضمن این که باید همه 

ژانرها را تجربه کنم.
بازیگر مجموعه زخم کاری )محمدحسین 
مهدویــان ۱۴٠٠( در توضیح این موضوع که 
کدام نقش ها برای بازی آسان تر است، گفت: 
وقتی که لباس و ریش و گریم سنگین نباشد، 

مسلما کار راحت است. 
زبان فاخری که در کارهای تاریخی انجام 
می شود و یا زبان آرکائیسم )باستان گرایی( و 

ادبی و کتابت که برای برخی کارها لازم است، 
کار را سخت می سازد چون بیشتر باید روی 
آن کار شود و حفظ کردن آن سخت تر است 
اما برای کاری که زبان محاوره و روزمره باشد 

آدم راحت تر به نقش می رسد.
وی افــزود: زخم کاری در این اواخر کاری 
بود که بســیار دیده شــد و این کار را بر این 
اســاس دوســت دارم و از کارهای گذشــته 
مختارنامه را دوســت دارم که سالهای پیش 

تولید شده است.
بازیگر ســریال بانوی ســردار )پرویز شیخ 
طــادی ۱۳٩۸( اظهــار داشــت: هرکســی 
مختارنامــه را دیده با وجود این که نقش من، 
نقشــی فرعی بود در خاطرشان مانده است و 
برای خودم این دو اثر مهم اســت؛ چون زیاد 

دیده شده. 
اساســا ما به عنوان بازیگر بــه دنبال این 
هستیم که بیشتر دیده شویم و دوست نداریم 
کاری انجام دهیم و برای آن زحمت بکشــیم 
که تماشــاگر نداشته باشیم و دیده نشویم. به 
گزارش ایرنا، کاظم هژیرآزاد در ســال ۱۳۲٩ 
در تهران به دنیا آمد و در سال آخر دبیرستان 

یعنی تابستان سال ۱۳۴۸ برای فراگرفتن هنر 
بازیگری، به هنرکده آزاد هنرپیشــگی آناهیتا 
رفت و شیوه استانیسلافسکی را زیر نظر استاد 
مصطفی اســکویی آموزش دید و در چندین 
نمایش صحنه ای و تله تئاتر با گروه آناهیتا به 

ایفای نقش پرداخت.
وی سال ۱۳۶۱ از گروه جدا شد و به صورت 
آزاد، با گروه های مختلف تهرانی همکاری کرد 
که این همکاری همچنــان ادامه دارد. هژیر 
آزاد در زمینه نوشتن نیز فعالیت داشته است 
و یک تک پرده ای به نام سوســنگرد -مربوط 
به جنگ تحمیلی -، یک تک پرده ای در مورد 
پشــت صحنه تئاتر و همچنین یک مجموعه 
داســتان به نام کیف را به چاپ رسانده و در 
مورد نقد تئاتر و مسائل مربوط به صنف تئاتر، 
نوشــته های پراکنده ای در مطبوعات به چاپ 

رسانده است.
مدیره  هیــات  هم اکنون عضو  هژیــرآزاد 
انجمن بازیگــران خانه تئاتر و همچنین عضو 
هیئت مدیر ه خانه تئاتر است. او در ۸ شهریور 
۱۴٠٠ پســر خود یعنی آرمان هژیرآزاد را به 

دلیل کرونا از دست داد.

کاظم هژیرآزاد:

 دنبال بیشتر دیده شدن هستیم

حدود سه ماه پس از انتخاب مدیرعامل جدید 
خانه ســینما، ) ٩ خرداد مــاه( مرضیه برومند 
مدیرعامل خانه ســینما به همراه محمدمهدی 
عسگرپور -رئیس هیأت مدیره خانه سینما - در 
نشستی در سالن سیف الله داد خانه سینما مقابل 

خبرنگاران حاضر شدند.
برومند در ابتدای نشســت بیان کرد: من از 
همان اسفند ماه که به خانه سینما آمدم هیجان 
زده بودم کــه با اصحاب رســانه ملاقات کنم. 
کمی هم عجله داشــتم و تاریخ هایی را اواسط 
فروردین تعیین کردم، ولی متوجه شــدم هنوز 
نسبت به مناسبات و مشکلات درونی و بیرونی 
خانه سینما تسلط کافی ندارم و شب و روز وقت 
خود را گذاشــتم تا با کارکنان و صنوف و حتی 

ساختمان های خانه سینما آشنا شوم.
او با اشــاره بــه اینکه با ۲۷ صنف جلســه 
داشــته و از صنف عکاســان که جلسه  آن لغو 
شــد عذرخواهی کرد و از اینکه در ۳٠ سالگی 
خانه ســینما در این نشســت حاضر شده ابراز 
خوشــحالی کرد. وی یادآور شد که در طی این 
ســالها اتفاق های زیادی افتاده و خانه ســینما 
فراز و نشیب هایی داشته اســت ، در دوره هایی 
حتی برخی دوســتان نه چندان دوســت خانه 
سینما، کمر به نابودی آن بستند ولی با حمایت 

اعضایش اتفاقی نیفتاد.
برومند با اشاره به آسیب های ناشی از شیوع 
کرونا اضافه کرد که فعالیت پلتفرم ها و استقبال 
مردم، این آسیب به ســینما را کم کرد و حالا 
اوضاع کمی بهتر شــده اســت. البته با بیشتر 
شــدن فیلم های کمدی، متاســفانه فیلم های 
قصه گــوی واقعی را کم کرد. بــا این حال باید 
تلاش کــرد که چرخه تولید به حرکت درآید و 
باید به فیلمســازان اعتماد کرد و در عین حال 
سختگیری ها در این بخش کم شود. باید سینما 
یک برنامه  توسعه داشته باشد و حمایت دولتی 
نیز حق ماست. او در ادامه وضعیت خانه سینما 

را از نگاه خود تشریح کرد.
مشکلات ســاختاری، تشــکیلاتی و اداری، 
بیکاری و عدم امنیت شــغلی، عــدم ارتباط و 
انســجام انجمن های خانه ســینما با یکدیگر، 
مشــکلات مالــی، بلاتکلیفی و ناتمــام ماندن 
برنامه های مهم خانه سینما، درگیر شدن خانه 
سینما با مســائل و مشکلات روزمره و غفلت از 
امور زیربنایی از جمله مواردی بودند که برومند 
آن هــا را به عنوان ضعف های این نهاد صنفی از 

نگاه خود عنوان کرد.
او گفــت: زمانی فضای خیلــی صمیمانه ای 
در این خانه وجود داشــت ولــی در این مدت 
من مشغول رســیدگی به درخواست های مالی، 
وام و نیز حجم بزرگی از نامه برای ســفارت ها و 
ویزا بودم. بجز این ها مشکلات مالی بسیار جدی 
اســت و من بخاطر این وضعیت مدتی اســت 
شب ها قرص آرامبخش می خورم، واقعیت این 
است که ما شاه نشینان هنوز نتوانستیم حقوق 
ماه گذشته کارکنان خود را بدهیم. بودجه ای که 
سازمان ســینمایی می دهد بسیار اندک است؛ 
بودجه ای که ســهم ما و ســهم فرهنگ است.  
بودجه ما مستقیم برای هزینه های جاری صرف 
می شــود. من مرضیه برومند یزدی هستم ولی 
اصلا خسیس نیستم ولی در این مدت مدام همه 
چیز را بررسی می کنم که چطور خرج می شود.  
بودجه ما نصف شده و با این تورم به یک چهارم 
رســیده و با این کارها اصلا نمیتوان برنامه های 

کلان را پیش برد.
برخی مسائل طوری پیش رفت که 

گفتم استعفا بدهم
وی ادامــه  داد: ما ۷٠٠ میلیون تومان بدهی 

به بیمه تامین اجتماعی داریم و کل امور در این 
بخش به این صورت پیش رفت که من به جایی 
رسیدم که گفتم می خواهم استعفا دهم، چون 
آمده ام که کارهای بزرگ کنم. گاهی چیزهایی 
مینویســند که به قول آقای قالیباف دل آدم به 
درد می آیــد و دل من هم به در می آید. مگر به 
ما عیدی دادند که می نویسید چرا به ما عیدی 
ندادید؟! عیدی را به قول آقای احمدی نژاد لولو 

برد!
برومند گفت : ما با ســازمان ســینمایی که 
دوســت هم هستیم، بر سر ماهیت خانه سینما 
اختلاف داریم. آنها می خواهند ما یک موسســه 
فرهنگی باشــیم ولی ما صنف هستیم. ما نمی 
خواهیــم با هم اصطحکاک داشــته باشــیم و 
روبروی هم باشــیم. آنها بخش دولتی ســینما 
هستند و ما بخش خصوصی. پس برخی قوانین 

در آن بخش باید تغییر کند. 
عسگرپور: ما را به همان وضعیت قبل 

برگردانید
در ادامه  محمدمهدی عسگرپور رئیس هیات 
مدیره خانه سینما در سخنانی بیان کرد: وقتی 
ماجراهای اجتماعی، سیاسی مهرماه شروع شد، 
برخــی برنامه های تدارک دیده شــده را تغییر 
داد و ما درگیر مســائل اجتماعی همکاران خود 
شدیم. در بسیاری از نقاط دنیا، سینما به عنوان 
مدیومی اســت که تفکیک مســایل صنفی و 

اجتماعی و سیاسی ممکن نیست .
او با اشاره به اینکه در هر دولت یک چیزهایی 
از صنف گرفته شده است، گفت: ما از مجموعه ای 
که طبق قانون می توانست طلبکارانه حق خود را 
بگیرد به جایی تبدیل شده ایم که باید دست دراز 
کنیم و در این بین برخی همکاران تاریخچه ای 
را که براینجا گذشــته فراموش می کنند. آنچه 
می گویم هم متعلق به این دولت نیست. در این 
رابطه پیشنهاد مشخص ما این است که ما را به 

همان وضعیت قبل برگردانند. 
رئیس هیات مدیره خانه ســینما بیان کرد: 
مــا در حوزه تولید و نمایش وارد یک شــرایط 
جدیــد شــده ایم. این موضــوع در دنیا از چند 
سال قبل شروع شــده و الان هم تاکید میکنم 
که عرصه جدیدی در راه است. خانه سینما باید 
از موقعیت قدیمی خود خارج شود چون شکل 
صوت و تصویر و ارائه در حال تغییر اســت. اگر 
خانه ســینما به این مسئله مهم توجه نکند به 
سمت اضمحلال می رود مثل برخی اصناف که 

می بینید، دو سوم آن دیگر فعالیتی ندارند. 
او همچنین گفت: اساســنامه خانه ســینما 
»اسمش را نبر« ) نام شخصیتی در یکی از آثار 

برومند( شده و تا اســم آن می آید، برخی فکر 
می کنند یک چیز مخملی کودتا طور اســت ، 
در صورتی که باید اساسنامه خانه سینما به روز 
شود. سر این موضوع با دولت قبلی و فعلی هم 
شرایطی وجود داشته و انگار نوعی توهم توطئه 

پیش می آید.
برومند: می خواهیم خانه سینما را 

از بی صدایی خارج کنیم
در بخشــی دیگر برومند تاکید کرد که قصد 
دارد خانه سینما را از بی صدایی خارج کند و در 
بخش ســایت و فضای مجازی و گفتگو با اهالی 

رسانه فعال تر باشد. 
وی با تاکید براینکه بودجه ای که از سازمان 
سینمایی می گیرند حق خانه سینما است، تلاش 
برای استقلال مالی، ایجاد سازمان نظام سینمایی 
که پیش تر محمد خزاعی هم اشــاره ای به آن 
داشت، اجرای برنامه های مورد نظر هیأت مدیره، 
ایجاد مدیریت رسانه، فعال کردن آکادمی فنون 
و هنرهای ســینمایی، راه اندازی بانک اطلاعات 
جامع ســینمای ایران، تلاش برای تدوین آیین 
نامه حمایت از حقوق کودکان بازیگر و نظارت بر 
حسن اجرای آن، بهینه سازی ضوابط شوراهای 
داوری و صیانت، گسترش ارتباطات بین المللی 
و تولیدات مشــترک را از جمله مواردی عنوان 
کرد که جزو برنامه های خود تعیین کرده است. 
برومند خاطرنشان کرد که در بخش بازیگران 
کودک، ۲٠ ســال اســت که به دنبال انجام آن 

است. 
موضع خانه سینما درباره اظهارات اخیر 

محمد خزاعی
برومند در ادامه  در پاســخ به ســوال ایسنا 
درباره اظهارات محمد خزاعی درباره قطع ارتباط 
با ســینماگرانی که در فیلمهــای بدون مجوز 
کار میکنند، و همکاری خانه ســینما گفت: من 
خیلــی تعجب کردم و فکر میکنم آقای خزاعی 
نمی خواسته این را بگوید که احتمالا زبانش این 
طور چرخیده و این صحبت را مطرح کرده است. 
خانه ســینما چنین موضعی را قبول ندارد. در 
این زمینه باید پرسید که چرا اصلأ فیلمی پروانه 

ساخت نمی گیرد.
محمدمهدی عسگرپور هم در این خصوص 
گفت: دیشب در آن بخش از صحبت های آقای 
خزاعی در جلسه نبودم. صحبت های آقای وزیر 
را شنیدم و به فال نیک گرفتم و احساس کردم 
قصــد همدلی وجود دارد و با خیال راحت رفتم 
چون کار داشــتم. ولی صبح که خبرها را دیدم 
به نظرم رســید، اتفاقا باید ناراحت بود و تعجب 
کردم که چرا این صحبت ها در چنین جلسه ای 

که برای سینمای دفاع مقدس بود و اصلا جای 
آن نبود، مطرح شده است.  عسگرپور همچنین 
در پاسخ به ســوال دیگر ایســنا درباره برگزار 
نشدن انتخابات بازرس هیات مدیره توضیح داد: 
برگزاری مجمع عمومی بــرای انتخاب بازرس 

میسر نبود ولی زمان مجمع نزدیک است.
اظهارات برومند درباره حواشی 

ماجراهای جنبش می تو
برومند در پاسخ به سوالی دیگر درباره موضع 
خودش نســبت به آنچه دربــاره جنبش می تو 
پیش آمد اظهار کرد: این نوع مســایل ناشــی 
می شــود از چیزهایی که همواره بین صاحبین 
قدرت و شــهرت با زیردســتان آنهــا به وجود 
می آید. من با طرح رسانه ای ناگهانی آن مخالفم 
و معتقدم خانه سینما باید حریم امنی باشد که 
این مسایل را پیگیری کند. با هتک حرمت هیچ 
کــس بدون مقدمه موافقت نــدارم. در این نوع 
موارد شخصا تا وقتی جرمی ثابت نشده آبروی 
کسی را نمی برم ولی اگر جرم ثابت شد تمام قد 
پای آن می ایستم. راهکار خانه سینما هم شورای 

صیانت بوده است. 
او درباره اینکه آیا روحیه »جنگجوی« خود 
را کــه پیش تر بســیاری از همکارانش یا اهالی 
رســانه با آن آشنایی دارند در این سمت جدید 
دنبال می کند؟ بیان کرد: من جنگجو هستم ولی 
اهل به هم زدن نیستم. از ابتدا دعوا نمی کنم و 
اگر لازم باشد در انتها دعوا میکنم. البته اوضاع 
به آن بدی نیســت ولی روحیه جنگجویی من 
دلیل نمیشــود که از الان بجنگم. باید روند به 
تعامل رســیدن و نه کوتاه آمــدن را در پیش 
بگیریــم که این موضوع برای من در رســیدن 
خانه ســینما به اهدافش مهم است. ما تعدادی 
سینماگر مشکل دار و در آستانه زندان رفتن هم 
داریم که پیگیری می کنیم ولی شــکاف میان 
ســینماگران را دوست ندارم. من به دوستان در 
سازمان سینمایی هم گفتم که شما وظیفه دارید 
مسئولان بالادستی خود را ارشاد کنید چون آنها 

تصور درستی از ما ندارند. 
در ادامه عسگرپور در پاسخ به سوالی درباره 
وضعیت برخی ســینماگران و فیلم ها گفت: از 
وقتی هیأت مدیره فعلی مســتقر شــد پیگیر 
انتخاب مدیرعامل بودیم که بخاطر ماجراهایی 
به تعویق افتاد.  مفهوم خانه ســینما در بعضی 
موارد گاهی ســخت مطرح می شــود و بعضی 
رفتارها و صحبت ها اتفاقــا در میان خود اعضا 
اســت که پی گیری بعضی مســایل را وظیفه 
خانه ســینما نمی دانند. گروهی فقط دادن بن 
را وظیفه خانه میدانند. ما زیست بومی به اسم 

سینما داریم که در هر بخشی ممکن است از آن 
تعبیرهای سیاسی برداشت شود. مثلا در شورای 
پروانه ســاخت ما دو نماینــده داریم و این یک 
نقش جدی است. البته طبق آیین نامه ما باید دو 
نفر از پنج نفر باشیم ولی الان دو نفر از حداقل 
هفت نفر هستیم. در این بین گاهی اوقات برای 
رسیدن به نتیجه و کار کردن همکارانمان، لازم 
است حضور داشته باشیم و گاهی هم لازم است 
حضور نداشــته باشیم. امیدوارم با گفت وگو این 
موضــوع را پیگیری کنیم که همــکاران ما کار 
کنند یعنی هر فیلمسازی که در حوزه سیاسی 
یا اجتماعی یا کمدی می خواهد کار کند، بتواند 
فعالیت کند. وی افزود: نمی دانم چرا نســبت به 
سینمای سیاسی ترس وجود دارد. دوستان در 
جشنواره های خارجی شرکت کردند و نمیدانم 
چــرا از آنچه می بینیــد، نمی گویند. فیلم های 
ایرانی که اینقدر سیاه و تلخ عنوان میشوند، در 
جشــنواره های خارجی در مقابل برخی فیلم ها 
از کشــورهایی مثل آرژانتین، پاک و پاستوریزه 
هســتند. در همین ســینمای دفاع مقدس که 
دیشب جلسه ای برای آن برگزار و حرفهایی در 
آن زده شــد که سبب نگرانی است، حتی سوال 
اســت که چرا از برخی ســوژه ها در حوزه دفاع 
مقدس فیلم ساخته نمی شود و به این وضعیت 
درآمــده ؟ چرا از عملیات کربلای چهار و فریب 
آقای محسن رضایی فیلم ساخته نشده؟ از نظر 
من سینمای دفاع مقدس را دولتهای مختلف از 
بین بردند وگرنه تماشاگر و فیلمساز علاقه مند 

آن وجود داشته و دارد.
وی اضافه کرد کــه کمیته حقوقی که برای 
رفع مشکلات برخی هنرمندان تشکیل شده بود، 
هنوز هم فعالیت دارد و در حال پیگیری بعضی 

امور است.
برومند در بخش پایانی این نشست در مورد 
ارتباط با ســازمان ســینمایی گفت: سینمای 
اجتماعی ما در حال از بین رفتن است و من پای 
این هستم که شخصا دنبال تمام فیلمنامه های 

اجتماعی که پروانه ساخت نگرفته، بروم.
او تاکید کرد: من ســازش کار نیســتم چون 
منافعی در ســازش ندارم. و یکی از دلایلی که 
گفتــم چه انتخاب خوبی، همین بود که من در 

این سینما هیچ جایی منفعتی ندارم.
پای حرمــت، کیفیــت و اعتلای ســینما 
می ایستم. البته من همه چیز را از چشم سازمان 
سینمایی نمی بینم و برخی نگاه ها که فیلمهایی 
با داســتانهای تلخ می سازند، به همکاران ما هم 

برمی گردد. 
باید امسال جشن را برگزار کنیم

عسگرپور در مورد برگزاری جشن خانه سینما 
نیز گفت: متاسفانه برخلاف برخی کشورها که 
قاعده جشن رعایت را دارد، ما شرایط متفاوتی 
داریم. ما امسال باید جشن را برگزار کنیم ولی 
قالب آن مشخص نیست چون حجم فیلم ها هم 
زیاد اســت. با این حال قطعا مراسمی خواهیم 
داشــت که البته به دلیل همزمانی با ماه صفر 

احتمالا به پایان شهریور ماه موکول می شود.
او همچنین با اشاره به اتفاقات سال گذشته 
تاکید کرد: قوه قضاییه همکاری های زیادی با ما 
داشــت و مدل درستی از تعامل شکل گرفت و 
امیدوارم همین را پایه ای برای ادامه ی مسیر قرار 
دهیم. مثلا دادستان کل کشور و نیز چند معاون 
قوه قضاییه خیلی وقت گذاشتند و مشکلات ما 
مرتفع شــد، در این بین سازمان سینمایی هم 
در مواردی همکاری و پیگیری داشــت. در کنار 
اینها قرار نیســت بعضی همکاران ما که مدلی 
از فیلمسازی را بلد هستند به سمتی بروند که 
شکل فیلمسازی موردنظر حاکمیت ساخته شود.

مدیرعامل و رئیس هیات مدیره خانه سینما به پرسش ها پاسخ دادند

ضعف های خانه سینما به روایت مرضیه برومند
عسگرپور: باید اساسنامه خانه سینما به روز شود

مولفه هایی که حال سینما را بهتر می کند

اکران چند فیلــم قدرتمند، پایان تدریجی فصــل امتحانات و عادت کردن 
مخاطب با گرمای هوا، سه مولفه ای هستند که سبب می شوند تا حال سینما 

برای نیمه دوم خردادماه، بسیار بهتر از دو ماه ابتدایی امسال تصور شود.
به گزارش ایرنا، ســینمای ایران از بهمن ماه تا اواخر اردیبهشــت ماه، دوران 
خوشی را گذراند. این خوشی در شرایطی بود که در برخی تخمین ها، میزان 
مخاطبان سینما از مخاطبان جشنواره فجر بیشتر بود. مخاطبان نوروزی در 
ســالی که نوروز با ماه مبارک رمضان تلاقی یافت، رشد ۴۳درصدی را شاهد 

بود و این آمار برای فروردین ماه نیز به رشد ۴۱ درصدی رسید.
ایــن آمار رو به رشــد در اردیبهشــت ماه نیز تکرار شــد به طوری که تعداد 
مخاطبان دومین ماه امســال در قیاس با مدت مشابه سال گذشته، دو و نیم 
برابر شــدند و البته شلوغ ترین روز سینمایی ۳ سال اخیر نیز با ثبت بیش از 
۲٠۶ هزار مخاطب، در این ماه به ثبت رســید. تمام این آمارها در شرایطی 
رخ داده که تخمین ها برای این بازه اکران، چندان مساعد نبود و کمتر کسی 
تصور می کرد که ســینماها با وجود افزایش ۳۳درصدی قیمت بلیت، تا این 
اندازه مورد استقبال مخاطبان قرار بگیرد. اکنون اما چند روزی است که این 
موج، کمی فروکش کرده اســت. آغاز امتحانات دانش آموزان و دانشجویان و 
البته گرم شــدن هوا، دلایلی بودند که طبق عادت هرســاله این بازه، سبب 

شدند تا سینماها به مانند ۲ماه ابتدایی سال، فروغ چندانی نداشته باشند.
البتــه قطعا این وضعیت تداوم نخواهد یافت. نــاوگان اکران برای یک هفته 
آینــده، با همین فیلم های روی پرده ادامه می دهد اما از ۱۷ خردادماه، چند 
فیلم پرقدرت جدید به این ناوگان افزوده می شــوند که گیشــه را با رونقی 
جدی مواجه خواهند کرد. شــهر هرت، نگهبان شــب و کت چرمی، ۳ مورد 
از این فیلم ها هســتند که در کنار برخی فیلم های احتمالی نظیر مصلحت، 
می توانند ترکیب طلایی و امیدوارکننده ای را برای آغاز تابســتان بسازند. در 
کنار این فیلم ها نیز فسیل، سه کام حبس و احتمالا آهنگ دونفره به نمایش 
خود ادامه می دهند تا ســینماها با یک پالایش جدیــد، خود را برای اکران 

تابستان آماده کنند.
اما چرا از هم اکنون باید این اکران را یک اکران موفق بدانیم؟ در نگاه نخست، 
فسیل به جریان سازی خود ادامه داده و به احتمال بسیار زیاد، به گیشه ۲٠٠ 
میلیارد تومان خواهد رســید که همین خبرسازی، امیدهای بسیاری را برای 
دفاتر پخش، تهیه کنندگان، سینماداران و البته مخاطبان زنده ایجاد کرده و 
ســیگنال مثبت فروانی را به تمامی این ارکان صادر می کند. از دیگرسو و با 
اکران شهر هرت، یک دوقطبی جذاب در حوزه سینمای کمدی شکل خواهد 
گرفت و مخاطبان بسیاری که به تماشای فسیل رفته اند، به سمت شهر هرت 
گسیل داشته می شوند. فیلمی که پژمان جمشیدی، نقش اول آن را بر عهده 
دارد و به عنوان یک کمدی بانفوذ، می تواند جدی ترین رقیب برای فســیلی 
باشــد که در این ماه ها، محک چندانی در این زمینه نخورده است. از سوی 
دیگر، کت چرمی به ســینما می آید که یکی از ۳ فیلم پرمخاطب جشنواره 
ســال گذشــته بود و بســیاری از مخاطبان، منتظر هســتند تا جدیدترین 
نقش آفرینی جواد عزتی را مشــاهده کنند. ســوژه اجتماعی جذاب این اثر، 
جواد عزتی و البته تبلیغات خوبی که حول این فیلم در زمان جشنواره اتفاق 
افتاد، مواردی هســتند که سبب می شوند تا اکران کت چرمی را یک اکران 
موفق بدانیم که می تواند مخاطبان بســیاری را به سینماها بکشاند. از سوی 
دیگر، نگهبان شــب نیز مستعد یک استقبال باشــکوه است. برای این فیلم 
نیز اتفاق های خوبی در زمان جشــنواره رخ داد و اینکه نام رضا میرکریمی، 
یک برندی اســت که می تواند طرفداران ســبک وی را به سینماها بکشاند 
و همچنیــن رقابت این فیلم با کت چرمی و ســه کام حبــس که در گونه 
اجتماعی می گنجند، خود یک ســه قطبی وسوسه انگیز را ایجاد می کند که 
قطعا به رونق گیشــه خواهد انجامید.حال اگر به این فهرست، فیلمی مانند 
مصلحت نیز افزوده شود، طیف دیگری از مخاطبان را به سینماها می کشاند 
که می تواند به رونق گیشه و پروار شدن آن، کمک قابل توجهی کند.  تمامی 
این اتفاق ها در شــرایطی آغاز می شــود که فصل امتحانات، تقریبا به پایان 
رســیده و گرمای هوا، دیگر نمی تواند به مانند روزهای نخســتین خردادماه، 
عاملــی در جهت ضدیت با ســینما برآید. به همین دلیــل، چنین اعتقادی 
شــکل خواهد گرفت که با یک ناوگان پرنفس و قدرتمند در حوزه ســینما 
مواجه هســتیم که حتی می تواند قدرتمندتر از اکران نوروز و اردیبهشت ماه 
ظاهر شــود. در اکران دوماهه ابتدایی امسال، تمامی امیدها به فروش فسیل 
گــره خورده بود اما اکنون علاوه بر فســیل، قطب های دیگری نیز می توانند 
در رقابت با این فیلم، به فروش های چندده میلیاردی دست یابند و بنابراین 
این انتظار وجود دارد که گیشــه ســینماهای کشــور تا پیش از شروع ماه 
 محرم، بتواند ضمن عبور از مجموع گیشه کل سال گذشته، به آمار مناسبی 

در جهت جذب مخاطب برسد.

۶ فیلم ایرانی در جشنواره شانگهای
۶ فیلم ایرانی به بخش پانورامای بیســت و پنجمین جشنواره فیلم شانگهای 

راه یافتند.
به گزارش ایسنا، فهرست فیلم های حاضر در بخش پانورامای بیست و پنجمین 
دوره جشنواره فیلم شانگهای اعلام شد و سینمای ایران با فیلم های »دِرب« به 
کارگردانی هادی محقق، »برادران لیلا« از سعید روستایی، »خرس نیست« به 
کارگردانی جعفر پناهی و »جنگ جهانی سوم« ساخته هومن سیدی در بخش 
»Viva La Festival« )زنده باد جشــنواره(، فیلــم »زالاوا« به کارگردانی 
ارســلان امیری در بخش »فانتزی نیمه شــب« )Midnight Fantasy( و 
»شطرنج باد« به کارگردانی و نویسندگی محمدرضا اصلانی هم در بخش آثار 

ترمیم شدهK ۴ به نمایش گذاشته می شوند.
پیش از این حضور فیلم ســینمایی »آزردگان« ســاخته مهــدی فرد قادری 
در بخش مسابقه اصلی جشنواره شــانگهای، »۱.۵ اسب بخار« به کارگردانی 
رســول کاهانی و »علت مرگ: ناشناخته« به کارگردانی علی زرنگار در بخش 
استعدادهای جدید آسیایی، انیمیشن »پســر دلفینی« به کارگردانی محمد 
خیراندیــش در بخش انیمیشــن بلنــد و »مصائب محمود« ســاخته داوود 
عبدالمالکی نیز در بخش آثار مستند بلند این رویداد سینمایی اعلام شده بود.

بیست و پنجمین جشــنواره فیلم شانگهای از تاریخ ٩ تا ۱۶ ژوئن )۱٩ تا ۲۶ 
خرداد( در کشــور چین برگزار می شود. این رویداد سینمایی سال گذشته به 

دلیل اوج گیری همه گیری کرونا برگزار نشد.

بهرام رادان سخنگوی جامعه صنفی تهیه کنندگان شد
در نخستین جلســه هیات مدیره 
جدید جامعه صنفی تهیه کنندگان، 
سیدضیاء هاشمی به عنوان رئیس 
و بهرام رادان به عنوان ســخنگو 

انتخاب شدند.
به گزارش ایرنــا، پس از انتخابات 
پرشور هفته گذشته جامعه صنفی 
تهیه کننــدگان، حالا نخســتین 
جلســه هیات مدیره جدید برگزار 

شــد. در این جلسه، سیدضیاء هاشــمی به عنوان رئیس، جمال ساداتیان به 
عنوان نایب رئیس و عبدالله علیخانی به عنوان خزانه دار معرفی شدند. همچنین 

بهرام رادان نیز سمت سخنگو را بر عهده دارد.
جامعه صنفی تهیه کنندگان که از ســال ۶۷ تاسیس شده، تنها صنف قانونی 
بخش خصوصی است که هم از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و هم از وزارت 

کشور مجوز فعالیت رسمی دارد.

نگاه

اخبارکوتاه اواخر اردیبشهت ماه سال جاری بود که خبری مبنی بر 
مفقود شــدن ۴۸ تخته فرش نفیس از بخش نهاد ریاست 
جمهوری کاخ ســعدآباد خبرســاز شــد. خبری که عنوان 
می کرد در سال ۱۳٩۵ )یعنی دولت قبلی( ۴۸ تخته فرش 
نفیس را با یک دســتگاه وانت از ســاختمان حافظیه کاخ 
ســعدآباد خارج کرده اند. ارزش تقریبی این ۴۸ قطعه فرش 
هنوز مشخص نیســت، اما کارشناسان این حوزه با بررسی 
تنها ۱٠ تخته از این فرش ها، ارزشــی معادل ۱۲۷ میلیارد 

تومان را اعلام کرده اند. 
گفته می شــود، تصاویر ۴۸ تخته فرش نفیس و تاریخی 
مفقود شده از کاخ ســعدآباد در کتاب »گنجینه تار و پود، 
مجموعه تصاویر دومین کلکســیون بزرگ فرش جهان« در 

سال ٩۱ منتشر شده است. این فرش ها در سبک عمواوغلی 
مشهد، اصفهان و تودشک هستند که قدمت یکی از آن ها به 

دوره ی قاجار بازمی گردد. 
در ایــن میان و پــس از پیگیری هــای متعدد عزت الله 
ضرغامــی )وزیــر میراث فرهنگــی و گردشــگری ایران(، 
مسئولیت مفقود شدن این ۴۸ تخته فرش نفیس و تاریخی 
از کاخ سعدآباد را بر عهده نهاد دیگری دانست و مطرح کرد: 
پرونده مفقود شــدن فرش های ساختمان حافظیه سعدآباد 
که گفته می شــود بیش از ۴۸ تخته فرش بوده، مربوط به 
ســال ٩۴ و ٩۵ است و با اینکه در دوره ما نبوده اما دستور 
بررسی آن را دادم. بخشی از کاخ سعد آباد که گفته می شود 
این اتفاق در آن رخ داده در اختیار میراث فرهنگی نیســت 

و در اختیار دســتگاه های دیگری است. اما حتما اطلاعات 
کسب شده در اختیار عموم مردم قرار می گیرد تا در جریان 
اصل ماجرا قرار گیرند.  در این میان البته مســئولان دولت 
گذشته این موضوع را انکار کرده و می توان گفت هنوز کسی 

مسئولیت این امر را برعهده نگرفته است.
با این وجود مسعود سپهرزاد )رئیس اتحادیه فروشندگان 
فرش دســتباف( در گفتگو با ایلنا، ناپدید شدن فرش های 
موزه ســعدآباد را تکذیب کرد و اضافه کرد: فرش ها از کاخ 
سعدآباد به موزه فرش ایران در چهارراه فاطمی انتقال داده 
شدند و اظهارنظر وزیر پیشــین درباره بی ارزش بودن این 
فرش ها ریشــه در ناکاربلدی و بی ســوادی وی دارد. اما در 
ادامه؛ مهران صحرایی )سرپرست موزه فرش( با رد موضوع 

مطرح شده از سوی مسعود سپهرزاد؛ به ایلنا گفت: در سال 
۱۳۸۷ و قبــل از دهه ٩٠ دو قطعه فرش به صورت امانی از 
مجموعه کاخ بوســتان نهاد ریاست جمهوری به موزه فرش 
داده می شود. این فرش ها در سال ۱۳٩۴ به صورت قطعی در 
اختیار موزه فرش قرار می گیرد. در واقع هیچ فرش جدیدی 
از نهاد ریاست جمهوری به موزه فرش داده نمی شود و تنها 
همان فرش هایی که از ســال ۸۷ به صورت امانی در موزه 

نمایش داده می شد، قطعی شدند. 
او درخصوص ارســال ۴۸ قطعه فــرش از مجموعه نهاد 
ریاست جمهوری در سال ۱۳٩۴ به موزه فرش نیز گفت: در 
این ســال ها هیچ فرشی آن هم در این تعداد به موزه فرش 

داده نشده است.

مفقود شدن ۴۸ فرش در نهاد ریاست جمهوری کاخ سعدآباد تکذیب شد


